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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012 .
évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a
Földművelésügyi Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium
vezetőjéhez

„A folyamatosan akadozó kifizetések lehetetlenítik el a gazdálkodókat?”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Európai Uniós Bizottság – a tejválságra tekintettel – hozzájárult, hogy 2015 . október 15.

és november 30-a között a tagországok a direktkifizetések terhére a gazdálkodóknak el őleget

folyósíthassanak. Az előleg mértéke a korábbi 50 %-kal szemben 70 %-ban kerül t

megállapításra . A magyar kormány azt ígérte él az előlegfizetés lehetőségével, ráadásul nem

csak a direkt uniós kifizetések, hanem az ezekhez kapcsolódó nemzeti támogatások esetén is .

Mind ismeretes az új rendszerben több jogcímen kaphatnak támogatást a gazdá k

(alaptámogatás, zöldítés, termeléshez kötött támogatások, fiatal gazdák támogatása, stb . )

valamint a korábbi top-up helyébe lépő nemzeti forrásból fizetendő un. átmeneti nemzeti

támogatás is folyósítható . Az érintettektő l kapott visszajelzések alapján azt tapasztalható ,

hogy a termel ők egy része egyáltalán nem, más része egy-egy jogcímen – sokszo r

beazonosíthatatlan jogcímű és mértékű – előleget kaptak. Az mindenesetre megállapítható,

hogy az előleghez sokan nem, vagy csak részlegesen jutottak hozzá . Ez azon túl, hogy az

ígéretek alapján joggal számíthattak az el őlegre, azért is probléma, mert els ősorban az

állattenyésztésben kialakult helyzet az önköltséget sem fedező drasztikus árcsökkenések



következtében a likviditását a meg nem kapott el ő leg tovább rontja. 2015. december 1-jétől az
uniós szabályok szerint már a teljes kifizetésre mód lenne. Önök azt kommunikálják, hogy

még 2015-ben rendeztek minden ilyen késést, az új esztendő 8 napja tart, azonban még

mindig sok a panaszos. Megjegyzem, ugyanez a zavar tapasztalható a Vidékfejlesztés i

Programok esetében is, ahol a kormány 32 jogcím meghirdetését ígérte 2015 évre, ehhez

képest mindössze 4 jogcím pályázati felhívása jelent meg .

Joggal vetődik fel a kérdés, a gazdálkodók mikor juthatnak hozzá az őket jogosan
megillető támogatásokhoz? Mi volt az oka a késedelemnek? Mikor állhat helyre a rend ?

Mi alapján döntötték el, hogy ki kapja meg időben a kifizetéseket és ki nem ?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2016. január 11 .

Magyar Zoltán
Jobbik
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